
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 24. maj 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 773
Ministeren bedes fremsende et notat, der opdaterer udvalget vedrørende Mi-
namata-konventionen, som netop er trådt i kraft, og redegøre for, hvordan
konventionen kan give Danmark udfordringer men jo ikke mindst også nye
muligheder for at eksportere teknologi og danske erfaringer med kviksølv i
danske produktionsanlæg, regulering, giftdepoter m.v., herunder vedrørende:
– Eksisterende produktionsanlæg, som anvender kviksølv og anlæg, hvor

produktionen er lukket, eller anvendelsen af kviksølv er ophørt.
– Kendte kviksølvforureninger og giftdepoter indeholdende kviksølv i Dan-

mark.
– Emissioner til luft, vand og jord fra danske kilder til Danmark og udlandet

og fra udlandet til Danmark samt danske farvande.
– Renseteknologi for kviksølvforurenet jord, spildevand, affald og byggema-

terialer – eksisterende eller under udvikling.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på sfpiod@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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